
P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniu  28.03.2022 r. o  godz. 15.00 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Łazach, ul. Traugutta 15. 

 

Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach – powiedziała,                   

że w związku z zaistniałą sytuacją w kraju dot. COVID-19 zarządza się możliwość 

uczestniczenia przez Radnego we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej          

w Łazach za pomocą środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb 

obradowania). 

 

Listy obecności w załączeniu. 

Radni biorący udział w posiedzeniu zdalnie: 

- Justyna Snopek 

- Krzysztof Furman 

 

Pozostali Radni osobiście uczestniczyli w posiedzeniu Komisji. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Anna Staniaszek otwarła posiedzenie, powitała 

przybyłych i poinformowała, że tematem  jest:  

1. Analiza i zaopiniowanie materiałów na sesję. 

2. Sprawy różne. 

Radni Rady Miejskiej w Łazach jednogłośnie przyjęli porządek obrad 

posiedzenia Komisji. 

Ad.1. 

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak 

poniżej: 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na         

rok 2022. 

Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały . Powiedziała, że 

niniejszym projektem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łazy na 

rok 2022 proponuje się: 

1. zwiększyć plan dochodów budżetowych o 486.371 zł z tytułu: 



- rozdz. 60006 - zwiększenia dofinasowania z Funduszu Rozwoju Przewozów 

Autobusowych na sfinansowanie przewozów autobusowych - 106.660 zł, 

- rozdz. 70005 - wpłat mieszkańców z tytułu zwrotu za opłacenie ubezpieczenia 

zainstalowanych instalacji OZE zgodnie z umowami w wysokości 130.000,00 zł, 

- rozdz. 75095 - postanowienia sądu w sprawie zwrotu depozytu sądowego na 

pokrycie należności z tytułu budowy kanalizacji i oczyszczalni ścieków w wysokości 

186.511 zł, 

- rozdz. 75801 - zwiększenia planu części oświatowej subwencji ogólnej o 13.200 zł, 

na co składa się zmniejszenie wynikające z ustawy budżetowej o 30.028 zł                            

i zwiększenie z rezerwy części oświatowej rezerwy ogólnej o 43.228 zł                                  

z przeznaczeniem na pomoc psychologiczno-pedagogiczną, 

- rozdział 85295 - wpłat mieszkańców i innych podmiotów darowizn z przeznaczenie 

na pomoc Ukrainie w wysokości 50.000 zł; 

2. zwiększyć plan wydatków budżetowych o 486.371 zł, w tym: 

- w rozdziale 01095 - zwiększenie planu wydatków bieżących w ramach funduszu 

sołeckiego w Grabowej o 8.000 zł kosztem zmniejszenia planu wydatków tego 

funduszu w rozdziale 60016, 

- w rozdziale 60004 - zwiększenie planu wydatków na transport zbiorowy 

dofinansowywany z FRPA o 106.660 zł, 

- w rozdziale 70005 zwiększenie planu wydatków bieżących z przeznaczeniem na 

opłacenie składki ubezpieczenia instalacji OZE, 

- w rozdziale 75404 - zaplanowanie wydatków w związku z udzieleniem wsparcia dla 

Policji na zakup samochodu oznakowanego w wysokości 65.000 zł, 

- w rozdziale 75412 - zwiększenie planu wydatków bieżących z przeznaczeniem            

na zakup paliwa i opłatę rachunków za gaz i energię elektryczną w wysokości 40.000 

zł, 

- w rozdziale 80101 - zwiększenie planu wydatków na wynagrodzenia i pochodne oraz 

dotacje dla szkół niepublicznych w związku z dodatkowymi środkami na pomoc 

psychologiczno-pedagogiczną oraz na wydatki statutowe - zakup energii i gazu łącznie 

o 94.711 zł, 

- w rozdziale 85295 - ustalenie planu wydatków na pomoc Ukrainie w wysokości 

50.000 zł. 

3. skorygowanie załącznika dotacyjnego w związku z ustaleniem dotacji celowych dla 

szkół niepublicznych, 

4. skorygowanie załącznika planowanych wydatków z wyodrębnionych środków 

funduszy sołeckich w części dotyczącej funduszu sołeckiego w Chruszczobrodzie 

(zakup specjalistycznych ubrań zastąpiono zakupem sprzętu ratowniczo-gaśniczego).  



Radna Renata Supernak zapytała o kwotę ubezpieczenia dla zainstalowanych 

instalacji OZE oraz jaki będzie koszt ubezpieczenia na jedną instalację.  

Skarbnik Gminy - Barbara Cyganek odpowiedziała, że kwota kompleksowego 

ubezpieczenia wyniesie około 130 tyś. zł a na jedną instalację będzie to koszt               

60-80 zł.  

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie (7 głosów za) zaopiniowała  

projekt uchwały  w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na rok 2022.  

2. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy obywatelom Ukrainy, o których 

mowa w art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 12 marca 2022 roku o pomocy obywatelom 

Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

 

Skarbnik Gminy – Barbara Cyganek omówiła projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

Powiedziała, że  ustawa z dnia 12 marca 2022 roku o pomocy obywatelom Ukrainy       

w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa w art. 12 ust 4 i 5 pozwala 

na podejmowanie uchwał przez jednostki samorządu terytorialnego o zakresie 

udzielanej pomocy obywatelom Ukrainy przybyłym do Polski po 24 lutego 2022 roku 

w związku z konfliktem zbrojnym. Przedmiotowa pomoc została udzielona i nadal 

będzie kontynuowana, a jej zakres to: 

1) zakup usług: 

- transportowych, 

- gastronomicznych, 

- tłumaczenia, 

- najmu sprzętu medycznego, 

2) zakup towarów: 

- wyposażenia niezbędnego do zakwaterowania w tym w szczególności łóżek, 

materaców, pościeli i koców, 

- środków żywności, 

- odzieży i obuwia, 

- środków higieny osobistej, 

- leków i środków opatrunkowych, 

- opału, 

- chemii gospodarczej, w tym w szczególności płynów i proszków do prania oraz 

płynów i proszków do mycia naczyń i sprzątania mieszkań, 

- drobnego sprzętu gospodarstwa domowego, 

- akcesoriów telefonicznych, w tym w szczególności kart SIM, powerbanków, 

ładowarek, 

- akcesoriów niezbędnych do pakowania. 

 

Radny Antoni Flak zapytał czy obywatele Ukrainy będą mogli bezpłatnie korzystać         

z  transportu publicznego w naszej gminie.  

 

Burmistrz Maciej Kaczyński powiedział, że za okazaniem paszportu bądź dokumentu 

potwierdzającego obywatelstwo ukraińskie przewoźnikowi, osoby te mogą korzystać 



bezpłatnie w naszej gminie z transportu publicznego. Jednak większość tych osób 

korzysta w dostaniu się np. do lekarza czy urzędu z pomocy osób u których mieszkają.  

 

Radna Renata Supernak dodała, że również w transporcie kolejowym obywatele 

Ukrainy maja bezpłatny przejazd. Zapytała również o pomoc dla obywateli Ukrainy        

w postaci najmu sprzętu medycznego. 

 

Burmistrz Maciej Kaczyński powiedział, że do naszej Gminy przyjechały osoby                 

z różnymi niepełnosprawnościami i potrzeba jest np. wypożyczenia łóżka 

rehabilitacyjnego. 

 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie (6 głosów za, przy 6 członkach 

komisji obecnych ) zaopiniowała  projekt uchwały  w sprawie udzielenia pomocy 

obywatelom Ukrainy, o których mowa w art. 1 ust. 1 ustawy z dnia 12 marca 2022 

roku o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa.  

Komisja Rozwoju i Promocji jednogłośnie pozytywnie ( 5 głosów za) 

zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych na Wojewódzki 

Fundusz Wsparcia Policji w Katowicach. 

Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy powiedziała, że pismem z dnia 5 lutego 2022 roku 

Komendant Powiatowy Policji w Zawierciu zwrócił się z prośba o dofinansowanie 

zakupu samochodu osobowego na potrzeby Komisariatu Policji w Łazach. 

Przedmiotowy samochód miałby być zakupiony w ramach akcji „sponsoring" 

prowadzonej przez Komendę Wojewódzką Policji ze środków Funduszu Wsparcia 

Policji i wpłat samorządów dokonywanych na ten fundusz.  

Wniosek został przedłożony komisjom Rady Miejskiej w dniu 21 lutego 2021 roku            

i zyskał pozytywną opinię. W związku z powyższym zostaje przedłożony niniejszy 

projekt uchwały. 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Budżetowa jednogłośnie pozytywnie (6 głosów za, przy 6 członkach 

komisji obecnych ) zaopiniowała  projekt uchwały  w sprawie przekazania 

środków finansowych na Wojewódzki Fundusz Wsparcia Policji w Katowicach. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki                  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

dla Gminy Łazy na lata 2022-2025".  

Jolanta Góralczyk - Inspektor ds. Profilaktyki, Uzależnień i Zdrowia powiedziała, że 

ustawa z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi (t.j. Dz.U. z 2021r., poz. 1119, z późniejszymi zmianami) nakłada na 



Gminy obowiązek realizacji zadań w obszarze profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych, przeciwdziałania narkomanii oraz uzależnieniom behawioralnym. 

Realizacja zadań prowadzona jest w oparciu o Gminny Program Profilaktyki                          

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

sporządzany na lata 2022-2025, który stanowi element Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Gminy Łazy na lata 2021-2027. 

Program opracowany został zgodnie z założeniami ustawy o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz z założeniami określonymi w Narodowym 

Programie Zdrowia, o których mowa w art. 9 ust.1 ustawy z dnia 11 września 2015 r. 

o zdrowiu publicznym (t.j. Dz. U. z 2021r., poz. 1956, z późniejszymi zmianami). 

Zadania ujęte w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałaniem Narkomanii, zgodnie z przepisami ustawy              

o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, finansowane są z opłat 

za korzystanie. 

Radna Renata Supernak zapytała dlaczego w tym programie zostało ujęte 

dofinansowanie działalności Świetlicy Środowiskowej i Punktu Konsultacyjnego 

Wsparcia Rodzin skoro świetlica środowiskowa finansowana jest z innego projektu. 

Obawia się że może wystąpić podwójne finansowanie.   

Agnieszka Perkowska – Kierownik Wydziału Rozwoju i Komunikacji Społecznej 

odpowiedziała, że Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii sporządzany jest na lata 2022-2025 

a działalność Świetlicy Środowiskowej i Punktu Konsultacyjnego Wsparcia Rodzin jest 

dofinansowane z programu unijnego, który kończy się 31 marca 2023 roku                                

i w związku z tym potrzeba była umieszczenia tego dofinansowania w tymże programie 

gminnym.  

Burmistrz Łaz powiedział, że nie ma możliwości podwójnego finansowania świetlicy 

środowiskowej, która działa w budynku KTS w Łazach i bardzo dobrze funkcjonuje.  

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie 

pozytywnie ( 3 głosy za, przy 3 członkach komisji obecnych) zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki                       

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

dla Gminy Łazy na lata 2022-2025". 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Osłonowego "Korpus 

Wsparcia Seniorów" na rok 2022. 

Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej w Łazach -  Bożena Strzelecka-Kłopot 

powiedziała, że projekt uchwały został przygotowany w związku z zatwierdzeniem 

przez Minister Rodziny i Polityki Społecznej nowego programu pod nazwą "Korpus 

Wsparcia Seniorów" na rok 2022, który będzie realizowany od 1 stycznia 2022r.            

do  31 grudnia 2022r. Celem programu osłonowego jest zapewnienie usługi wsparcia 

na rzecz seniorów w wieku 65 lat i więcej przez świadczenie usług wynikających                     

z rozeznanych potrzeb na terenie Gminy Łazy, wpisujących się w poszczególne 

obszary programu. Program sprzyjał będzie poprawie poczucia bezpieczeństwa oraz 



możliwości samodzielnego funkcjonowania w miejscu zamieszkania osób starszych 

przez dostęp do tzw. "opieki na odległość". 

W ramach Programu wyodrębniono dwa moduły. Pierwszy z nich zakłada 

wspomaganie seniorów, szczególnie tych samotnie zamieszkujących, w zakresie m.in. 

wsparcia w codziennych czynnościach. Moduł drugi przewiduje zapewnienie dostępu 

do "opasek bezpieczeństwa" i związanych z nimi usług operatora pomocy. 

Program finansowany będzie ze środków Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 

przekazywanych przez Wojewodę na podstawie zapotrzebowań, składanych przez 

Gminę. Warunkiem uzyskania tego finansowania jest przyjęcie gminnego programu 

osłonowego. Ustawa z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej daje możliwość 

tworzenia i realizacji programów osłonowych o zasięgu gminnym. Realizacja 

niniejszego programu przyczyni się do ochrony seniorów przed zakażeniem COVID-

19 podczas utrzymującego się nadal stanu epidemii COVID-19. 

Radna Marta Grzesica zapytała czy jest lista rezerwowa do tego programu. 

Bożena Strzelecka – Kłopot odpowiedziała, że jest taka lista rezerwowa i pracownicy 

OPS-u zapisują chętne osoby w wieku 65 lat i więcej z terenu naszej gminy. Dzięki 

temu poprawi się poczucie bezpieczeństwa oraz możliwość samodzielnego 

funkcjonowania w miejscu zamieszkania dla osób starszych przez dostęp do tzw. 

"opieki na odległość" poprzez zakup tzw. opasek bezpieczeństwa wraz z systemem 

obsługi. 

Radna Edyta Wójcik zapytała o funkcje opaski bezpieczeństwa.   

Pani Dyrektor OPS-u odpowiedziała, że opaska bezpieczeństwa będzie wyposażona 

m.in. w  funkcje: 

- pomiar saturacji, 

- przycisk bezpieczeństwa - sygnał SOS,  

- detektor upadku,  

- czujnik zdjęcia opaski,  

- lokalizator GPS,  

- funkcje umożliwiające komunikowanie się z centrum obsługi i opiekunami,  

- funkcje monitorujące podstawowe czynności życiowe. 

Komisja Spraw Społecznych, Zdrowia, Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie 

pozytywnie ( 4 głosy za ) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu Osłonowego "Korpus Wsparcia Seniorów" na rok 2022. 



6. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łazy w 2022 roku". 

Joanna Popczyk Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Lokalowej i Ochrony 

Środowiska powiedziała, że Rada Miejska corocznie do dnia 31 marca przyjmuje             

w drodze uchwały "Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Łazy", w którym określa realizację zadań 

zapisanych w art. 11a ust. 2 i ust. 5 ww. ustawy o ochronie zwierząt, obejmującego: 

1.Zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt 

2.Opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym dokarmianie 

3.Odławianie bezdomnych zwierząt 

4.Obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt 

5.Poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt 

6.Usypianie ślepych miotów 

7.Wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt 

gospodarskich 

8.Zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych 

z udziałem zwierząt 

9.Finansowanie Programu 

 

Radni nie zabrali głosu w dyskusji. 

Komisja Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie                 

( 3 głosy za) zaopiniowała projekt uchwały w sprawie „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Łazy w 2022 roku".   

Ad.2. 

W sprawach różnych Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach 

zapoznała Radnych z korespondencją jaka wpłynęła do Rady w okresie 

międzysesyjnym. Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady. 

Radna Edyta Wójcik zwróciła się z prośbą o usunięcie drewnianych słupów  w obrębie 

ulic Bory i Fabryczna, które zagrażają bezpieczeństwu mieszkańców tych ulic jak i to, 

że podczas wichur w/w słupy uszkodziły linie energetyczne skutkując przerwami             

w dostawie prądu. Powiedziała również, że na najbliższej sesji Rady Miejskiej                   

w Łazach złoży w tej sprawie interpelację. 

Burmistrz Łaz Maciej Kaczyński odpowiedział, że pismo w tej sprawie zostało wysłane 

do Tauron Dystrybucja o pilne wykonanie przeglądu słupów energetycznych w rejonie 

wspomnianych ulic. Oczekujemy na odpowiedź odnośnie terminu wykonania 

przeglądu oraz informacji jakie zostaną podjęte czynności.  

Na tym posiedzenie Komisji zakończono.                                      

                  Przewodnicząca 

 Protokół sporządziła: Iwona Kurzeja                                      Rady Miejskiej w Łazach 

                                                                                            /-/    Anna Staniaszek                


